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Dagsorden 

1. Valg af dirigent 

Jørgen Rosted blev valgt. 

2. Godkendelse af referat 

Forsamlingen har godkendt referatet. 

3. Beretning 

Formanden Jacob Bruun aflagde årets beretning med følgende emner: 

1) Fortovsprojektet 

Bestyrelsen havde brugt meget tid på fortovsprojektet, som havde været en stor opgave i Vejlauget 

– også økonomisk. Til generalforsamlingen 2022 var der blevet udarbejdet beslutningsoplæg og 

forsamlingen havde vedtaget rammerne for projektet med et budget op til 750.000 kr. Formanden 

konstaterede, at projektet havde holdt sig pænt indenfor disse rammer. De nye fortove var en 

markant forbedring. Der havde være t en del henvendelser undervejs i processen – både 

konstruktive og mindre konstruktive. Formanden mindede forsamlingen om, at der var tale om 

frivilligt arbejde i bestyrelsen. 

Som bekendt havde Nordlys meddelt, at de ville lægge fiberkabler, og var samtidig villige til at tage 

en del af omkostningerne fra fortovsprojektet. Fordelene ved at få Nordlys til at betale en stor del af 

udgifterne opvejede, at det også havde gjort nogle ting mere komplicerede, idet Nordlys overtog 

den direkte aftale med brolæggeren. Det samlede projekt var dog nået flot i mål og indenfor budget. 

Herefter vil for fortovene kun være mindre løbende vedligehold og småting, som skal rettes. 

2) Vejtræer  

I det forløbne år er der skiftet tre vejtræer, som enten var skæve eller begyndt at rådne. Bestyrelsen 

bestræber sig på at passe og pleje de grønne områder, og skifte træer, når de forgår og sørge for 

klipning af hæk og platantræer ved volden. 

3) Glascontainer 

Kommunen havde henvendt sig for at opsætte en glasscontainer i området. Bestyrelsen havde dog 

takket pænt nej til dette med henvisning til de mange andre nære glascontainere fx ved 

Lindevangsparken. 

4) Kronprinsens vej 

Spørgsmålet om kommunens optagelse af Kronprinsens vej i det kommunale vejnet havde været 

behandlet i Miljø- og teknikudvalget. Bestyrelsen havde afgivet et høringssvar, om at Vejlauget FAB 

gerne fortsatte som hidtil, og afventede nu endelig beslutning fra kommunen om dette.  

5) Sociale arrangementer 

Formanden opfordrede til, at især nogle af de nye vil engagere sig i fastelavn, vejfest eller 

loppemarked. 



6) Udsigter for 2023 

2023 ville være et opsparingssår, så der efterfølgende ville kunne sættes nye projekter i gang. Det 

næste projekt, som skulle undersøges ville være, om vejbrøndene skulle udskiftes, samt planlægning 

af vedligeholdelse af vejbanerne – så der lå nogle store projekter foran os. Derfor var der brug for 

opsparing. 

Der afsættes også hvert år penge til den løbende drift fx trængte legepladsen til en kærlig hånd. 

Formanden opfordrede til at nedsætte et Legepladsudvalg, som for 50.-100.000 kr. ville kunne forny 

og forbedre pladsen. (Følgende meldte sig til dette: Cathrine Wichmand, BV17, Trine, BV23 og 

Henriette Nikolaisen, BV21) 

Formanden mente også, at det var på tide at kigge på en eventuel oprdatering af FAB’s vedtægter, 

så de var mere tidssvarende. Knud Hjulmand, BV15 og Dan Søndergaard, FA39 ville se på dette i 

fællesskab i forhold til bevarelse af Vejlauget og de fælles interesser. 

Dernæst var der tid til spørgsmål. Dirigenten spurgte, om beboerne på Kronprinsvej fortsat ønskede 

at indbetale kontingent til FAB – også efter en mulig kommunal vejovertagelse. De fremmødte 

beboere fra KPV svarede, at de ønskede dette. 

Der var ingen spørgsmål til Fortovsprojektet, som nu er færdiggjort. Der var et enkelt spørgsmål til 

vedligeholdelse og udskiftning af vejtræerne og det omhandlede, hvad der bliver af det afskårne 

resttræ. Christine Jørnø Vestergaard svarede, at ved den seneste træfældning på Lighedsvej havde 

beboerne i omegnen fået mulighed for at benytte afskårne træstammer til brænde mm. Generelt 

bliver træaffald skåret til træflis og genbrugt af gartneren. 

Formanden opfordrede til at beboerne generelt deltog i den daglige vedligeholdelse af vejen og 

fjernede grene, nedfald og grus – dette også af hensyn til kloakkerne. Generelt er det FAB’s beboere, 

der skal sørge for egen oprydning. Det er et individuelt ansvar som grundejere. 

4. Regnskab 

Kasserer Kristian Skovfoged fremlagde derefter året regnskab. Driftsregnskab for 2022 var som 

forventet på -338.742 kr. Der var indkommet indtægter på 349.950 kr. Udgiftssiden havde været på 

645.000 kr. til brolæggeren for fortovsprojektet, hvilket var under budget. Dertil kom, at der 

manglede indkrævning af kontingenter for 33.000 kr. 

Fortovsprojektet havde budgetteret med op mod 500.000 kr. plus moms, og bestyrelsen havde 

undervejs besluttet at få en bedre løsning med afrunding med chaussesten. Klaus Korsgaard, JV 

ønskede at man sørgede for opkrævning af manglende kontingenter. Jørgen Rosted nævnte, at disse 

kunne opskrives på næste års budget under konto for tidligere afskrevne fordringer. 

Formanden nævnte, at der er ikke et økonomisk mellemværende mellem FAB og Nordlys. Det har 

alene været en aftale direkte med brolæggeren. Formanden nævnte desuden, at det var uheldigt, at 

nogle af trærødderne var blevet skåret over, og at der er en aftale om 1 års og 5 års gennemsyn med 

Nordlys. Vi følger vejtræerne løbende. Hvis de ikke klarer sig, så er der et mellemværende med 

Nordlys. 

5. Indkomne forslag 

Ingen indkomne forslag. 

6. Fastsættelse af kontingent 2023 



Bestyrelsen foreslog uændret kontingent. Dette blev vedtaget af forsamlingen. 

7. Valg af  

a) Formand – Formanden Jacob Bruun, BV4 blev genvalgt. 

b) Kasserer – Valg af Kasper Rise, FA8 i stedet for Kristian Skovgård som udgår af 

bestyrelsen. 

c) Suppleanter – Knud Hjulmand, BV 13 og Jeppe Olivarius, FA36 blev genvalgt og 

fortsætter. Le, LV6 havde valgt ikke at genopstille som suppleant pga. fraflytning. 

Bestyrelsen opfordrede til at også nogle af de nytilflyttede og aktive ville stille op som suppleant evt. 

til næste år. Christine Jørnø Vestergaard, FA26 var ikke på valg og fortsætter som sekretær i 

bestyrelsen. Endvidere fortsætter Dan Søndergaard, FA38 som webmaster. 

8. Fastsættelse af bestyrelsens honorar 

Forsamlingen godkendte, at bestyrelsen som honorar fortsat er kontingentfri. 

9. Evt. 

Dirigenten spurgte om der var nogen i forsamlingen, der ønskede ordet under punktet eventuelt. 

Cathrine Wichmand, BV17 ønskede ordet og nævnte, at hun havde talt med kommunen om en 

eventuel vejspærring af Broderskabsvej for at øge færdselssikkerheden, da der var dårligt udsyn pga. 

af det skarpe hjørne. Kommunen havde svaret, at det ville kræve enighed i Vejlauget, og at der også 

skulle tages hensyn til, at skraldemænd kunne udføre deres arbejde ubesværet. 

Cathrine Wichmand, BV17 nævnte, at det også bare kunne være en nedsættelse af fartgrænsen og 

eventuel opsætning af chikaner ligesom i Kartoffelrækkerne. Det ville også kræve en godkendelse fra 

kommunen sammen med brandvæsnet. 

Knud Hjulmand, BV13 var enig i, at der var dårlig sigtbarhed ved hjørnet på Broderskabsvej, og 

nævnte at der kunne udarbejdes et forslag. 

Kasper Riise, FA12 ønskede, at man også tager i betragtning, at der i givet fald ville blive flyttet trafik 

fra Broderskabsvej overmod Folkets Allé. Tony, BV oplyste, at Broderskabsvej tidligere har været 

lukket op mod Peter Bangsvej. Hvis der skal ske en vejlukning, er det vigtigt, at bilerne kan vende. 

Christine Jørnø Vestergaard, FA26 nævnte, at en anden mulighed var flere skilte fx med indkørsel 

forbudt eller ærindekørsel tilladt. Klaus Korsgaard, JV nævnte, at der også burde ses på chikaner ved 

volden. 

Ved håndsoprækning blev der opfordret til, at der nedsættes et udvalg, som kan komme med et 

forslag til næste generalforsamling. Formanden ville gerne drøfte forslaget inden da med Cathrine 

Wichmand, BV17.  

Cathrine Wichmand, BV17 havde desuden et ønske om, at FAB’s årlige Loppemarked som forsøg 

blev flyttet til Broderskabsvej for at blive mere synligt. Forsamlingen var positive over for at forsøge 

med dette i 2023. 

 

 

5/4-23 Referent: Christine Jørnø Vestergaard, Sekretær i Vejlauget FAB’s bestyrelse. 


